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 PROTOKÓŁ NR 0012.7.1.2023  
z posiedzenia Komisji Gospodarki Komunalnej   

 Rady Miasta 
w dniu 23 stycznia 2023r. 

 
Miejsce posiedzenia:  
czas posiedzenia: godz. 12:00-12:25 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz zaproszeni goście zgodnie    
z załączonymi listami obecności. 
 
Porządek obrad 
 
1.  Otwarcie posiedzenia. 
 
2.  Przyjęcie porządku obrad. 
 
3.  Sprawy bieżące. 

 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-

Zdrój na 2023 rok, 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia 
regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Jastrzębie-
Zdrój, 
 

 Pismo Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach w sprawie 
przedłożenia wyjaśnień w odniesieniu do uchwały Nr XVI.219.2022 Rady 
Miasta Jastrzębie-Zdrój w sprawie określenia „Zasad przyznawania dotacji 
celowych ze środków budżetu miasta na dofinansowanie kosztów 
inwestycji z zakresu ochrony środowiska”, 
 

 Pismo Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach w sprawie wszczęcia 
postępowania nadzorczego wobec uchwały Nr XVI.217.2022 Rady Miasta                 
Jastrzębie-Zdrój w sprawie wprowadzenia na terenie miasta Jastrzebie-
Zdrój opłaty targowej oraz określenia wysokości dziennych stawek opłaty 
targowej…, 
 

 Pismo Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach w sprawie wszczęcia 
postępowania nadzorczego wobec uchwały Nr XVI.219.2022 Rady Miasta                 
Jastrzebie-Zdrój w sprawie określenia „Zasad przyznawania dotacji 
celowych ze środków budżetu miasta na dofinansowanie kosztów 
inwestycji z zakresu ochrony środowiska”. 
 

4. Wolne głosy i wnioski. 

5. Przyjęcie protokołu z dnia 12 grudnia 2022r.  

6. Zakończenie posiedzenia. 
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Ad. 1. 
Otwarcie posiedzenia. 
 
Otwarcia posiedzenia dokonał Stefan Woźniak – Przewodniczący Komisji 
Gospodarki Komunalnej.  
 
Ad. 2. 
Przyjęcie porządku obrad. 
 
Porządek obrad przyjęto jednogłośnie: za-4, przeciw–0, wstrzymujących się–
0.  
 
Ad.3.  
Sprawy bieżące. 

 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-

Zdrój na 2023 rok, 
 
Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawił Dariusz Holesz- Skarbnik 
Miasta   
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –5, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia 
regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Jastrzębie-
Zdrój, 
 

Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawiła Honorata Uchto- Naczelnik 
Wydziału Gospodarki Komunalnej  
 
Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Jeżeli chodzi o obowiązki, które zostały nałożone na gminę, a dotyczące 
gospodarki ściekami i doprecyzowanie niektórych obowiązków, które są nałożone 
na gminę i zarazem to, co musi zrobić gmina. Posługuje się tutaj podobnym 
materiałem, który ma pani Naczelnik, a może pani ma jeszcze szersze materiały. 
Natomiast nowe zasady nakładają poważne obowiązki na gminę z sankcjami, 
które gmina musi wykonać w stosunku do podmiotów tzn. trzeba wprowadzić 
ewidencję podmiotów, które wytwarzają i ilości. Tutaj chciałem zapytać o jedną 
rzecz, ponieważ jest forma rozbieżności tam, gdzie jest zużywana woda na 
potrzeby różnie i nie tylko bytowe i socjalne, gdzie powstają ścieki, ale na 
podlewanie ogródków i tam będzie obowiązek posiadania liczników. Ustawodawca 
wymienia, co trzeba kontrolować i jak bardzo dokładnie, oraz jakie dokumenty 
podmiot kontrolowany powinien posiadać. Tutaj jest napisane wprost, że trzeba 
stworzyć grupę osób, które będą to tworzyć, a u nas moim zdaniem i nie wiem, 
jak państwa, ale moim zdaniem Straż Miejska z urzędnikami wspólnie wywiązuje 
się bardzo dobrze i może pan Prezydent doprecyzuje, bo okazuje się, że                       
w sąsiednich gminach, które szczyciły się i cieszyły z likwidacji takiej instytucji 
jak Straż Miejska, a teraz chcieliby porozumieć się i ich objąć. Myślę, że do tego 
gmina jest przygotowana w miarę dobrze, bo wchodzą poważne obowiązki. 
Przepisy precyzują jeszcze domową oczyszczalnię ścieków, natomiast brakuje 
częstotliwości wywozu z domowej oczyszczalni, ale to się doprecyzuje. 
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Honorata Uchto- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Na pewno te zmiany wprowadzą duże zamieszanie wśród mieszkańców, ponieważ 
faktycznie zostały nałożone na gminę bardzo duże obowiązki. 
 
Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Z sankcjami. 
 
Honorata Uchto- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Tak. Jeżeli jest sieć kanalizacji sanitarnej, to wszyscy mają obowiązek się 
przyłączyć, natomiast jeżeli nie ma, to rozumiemy, że mieszkańcy mają 
przydomowe oczyszczalnie ścieków, albo zbiorniki bezodpływowe. Ewidencje 
prowadzone są już od dawna, także mniej więcej wiemy, natomiast Wydział 
Ochrony Środowiska dołożył wiele starań, żeby faktycznie te nieruchomości które 
miały możliwość, to żeby się podłączyły, bo to rzutuje na wiele czynników                       
i również czynników sprawozdawczych. Natomiast ustawodawca powiedział, że w 
ciągu dwóch lat mieszkańcy, którzy mają bezodpływowe zbiorniki muszą zostać 
skontrolowani przez gminę i to jest jeden raz na dwa lata. Trzeba 
udokumentować posiadanie umowy i wywóz tzn. rachunki za wywóz odpadów. 
Natomiast istnieje możliwość zweryfikowania zużycia wody, więc to wszystko 
można sprawdzać, jaki jest poziom oddawanych ścieków. To, o czym pan radny 
mówił tzn. dalej funkcjonują liczniki na bezpowrotnie zużytą wodę, gdzie ścieków 
się nie nalicza. Dodatkowo po naszej stronie jest jeszcze kontrola 
przedsiębiorców, którzy posiadają zezwolenie na opróżnianie zbiorników 
bezodpływowych i osadników z przydomowej oczyszczalni ścieków i transportu 
tych nieczystości, więc oni również podlegają kontroli. Dodatkowo od tego roku 
wchodzą bardzo rozbudowane sprawozdania, które uwzględniają cały system 
gospodarki wodno-ściekowej na terenie gminy.        
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –5, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 

 

 Pismo Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach w sprawie 
przedłożenia wyjaśnień w odniesieniu do uchwały Nr XVI.219.2022 Rady 
Miasta Jastrzębie-Zdrój w sprawie określenia „Zasad przyznawania dotacji 
celowych ze środków budżetu miasta na dofinansowanie kosztów 
inwestycji z zakresu ochrony środowiska”, 

 
Komisja zapoznała się z pismem i przyjęła do wiadomości. 

 

 Pismo Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach w sprawie wszczęcia 
postępowania nadzorczego wobec uchwały Nr XVI.217.2022 Rady Miasta                 
Jastrzębie-Zdrój w sprawie wprowadzenia na terenie miasta Jastrzebie-
Zdrój opłaty targowej oraz określenia wysokości dziennych stawek opłaty 
targowej…, 

 
Komisja zapoznała się z pismem i przyjęła do wiadomości. 

 

 Pismo Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach w sprawie wszczęcia 
postępowania nadzorczego wobec uchwały Nr XVI.219.2022 Rady Miasta                 
Jastrzebie-Zdrój w sprawie określenia „Zasad przyznawania dotacji 
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celowych ze środków budżetu miasta na dofinansowanie kosztów 
inwestycji z zakresu ochrony środowiska”. 

 
Komisja zapoznała się z pismem i przyjęła do wiadomości. 
 
Ad.4. 
Wolne głosy i wnioski 
 
Stefan Woźniak- Przewodniczący Komisji  
Panie Prezydencie, kiedy odbył się przetarg na utrzymanie oświetlenia w mieście, 
bo mieszkańcy nie mogą się nigdzie dodzwonić, a dzwonią do Straży Miejskiej, 
która mówi, że powiadomi Wydział Infrastruktury Komunalnej, natomiast 
Przewodnicząca z mojego Osiedla zadzwoniła do Wydziału IKI i oni żadnej 
wiadomości ze Straży nie mają. 
 
Robert Cichowicz- Zastępca Prezydenta Miasta 
Telefony są nagrywane, także łatwo to sprawdzić. 
 
Stefan Woźniak- Przewodniczący Komisji  
Prawdopodobnie jest to znowu firma z Warszawy? 
 
Robert Cichowicz- Zastępca Prezydenta Miasta 
Tak. 
 
Stefan Woźniak- Przewodniczący Komisji  
W styczniu był przetarg? 
 
Robert Cichowicz- Zastępca Prezydenta Miasta 
W ubiegłym roku był przetarg i umowa obowiązuje od nowego roku od stycznia. 
 
Stefan Woźniak- Przewodniczący Komisji  
Proszę powiedzieć, ile firm startowało do przetargu, czy z Jastrzębia firmy 
startowały? 
 
Robert Cichowicz- Zastępca Prezydenta Miasta 
Firma, która była do ubiegłego roku i z Warszawy. Były co najmniej dwie firmy              
i firma, która wygrała była tańsza o ponad pół miliona od tej, która do tej pory 
nas obsługiwała.  
 
Stefan Woźniak- Przewodniczący Komisji  
Czy u nas w Jastrzębiu firma ma bazę, czy można do nich zadzwonić, czy tylko 
dzwonić do pani z Wydziału IKI, która jest odpowiedzialna za utrzymanie 
oświetlenia? 
 
Robert Cichowicz- Zastępca Prezydenta Miasta 
Z tego, co kojarzę, to nie było bezpośredniego kontaktu mieszkańców do tej 
firmy, która była do tej pory. 
 
Józef Kubera-radny RM 
Było.  
 
Stefan Woźniak- Przewodniczący Komisji  
Każdy Przewodniczący Zarządu Osiedla miał. 
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Robert Cichowicz- Zastępca Prezydenta Miasta 
Tak, ale nie osoba postronna.  
 
Józef Kubera-radny RM 
W takiej sprawie też byłem na piątym piętrze tzn. tam, gdzie załatwia się sprawy 
oświetlenia. Zgłasza się pani i nie ma problemu.   
 
Stefan Woźniak- Przewodniczący Komisji  
W godzinach pracy, ale po południu nie ma. 
 
Robert Cichowicz- Zastępca Prezydenta Miasta 
Centrum decyzyjne, to jednak jest Straż Miejska i ona na podstawie zgłoszeń 
telefonicznych i niezależnie czy pana Przewodniczącego, pani Radnej, czy 
mieszkańca odnotowuje to i w umowie jest zapisane od daty zgłoszenia Straż 
Miejska wysyła powiadomienia do wykonawcy i ma w zależności od rangi danego 
zdarzenia odpowiednią ilość czasu i to później weryfikujemy i to jest usuwane. 
Nie wiemy, jaka będzie współpraca, ale mam nadzieję, że będzie dobrze 
przebiegała z tą firmą z Warszawy, bo z poprzednią nie najlepiej wyglądała 
współpraca, a wręcz bardzo źle i tutaj chyba nie mamy czego żałować. 
 
Stefan Woźniak- Przewodniczący Komisji  
Ja sobie chwalę firmę z Bzia, która była, bo nie było sprawy, kiedy bym nie 
zadzwonił, to w przeciągu 24 godzin było zrobione. Natomiast mówię teraz                   
o moim Osiedlu podaję przykład w święta, po świętach i dopiero po nowym roku 
przyjechali na Osiedle 1000-lecia zrobić światło. 
 
Robert Cichowicz- Zastępca Prezydenta Miasta 
Do świąt powinien to zrobić Pan Tomala. 
 
Stefan Woźniak- Przewodniczący Komisji  
Dostałem wiadomość, że jest nowa firma. 
 
Robert Cichowicz- Zastępca Prezydenta Miasta 
Ale dopiero od stycznia.  
 
Stefan Woźniak- Przewodniczący Komisji  
Mam jeszcze pytanie dotyczące MZK o kurs do Rybnika przez Gogołową                          
i Świerklany, czy będzie uruchomiony? 
 
Robert Cichowicz- Zastępca Prezydenta Miasta 
Nie wiem, być może. 
 
Stefan Woźniak- Przewodniczący Komisji  
Napiszę interpelację, to będę wiedział. 
 
Robert Cichowicz- Zastępca Prezydenta Miasta 
Albo zapytanie. 
 
Stefan Woźniak- Przewodniczący Komisji  
Chodzi o uzupełnienie koszy na przystankach i dlaczego o tym mówię? Ponieważ 
żółte kosze, które wiszą, to na dużej ilości przystanków ich nie ma. 
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Honorata Uchto- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej 
My nie dajemy żółtych koszy na przystanki. Na przystankach mamy betonowe 
kosze. 
 
Stefan Woźniak- Przewodniczący Komisji  
Były po dwa kosze betonowe, a teraz zostały zabranie i jest po jednym koszu, a 
w poniedziałek po weekendzie wokół tych koszy jest pełno śmieci. Do kogo to 
zgłosić, żeby uzupełnić kosze? 
 
Honorata Uchto- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Do Wydziału Infrastruktury Komunalnej, bo przystanki podlegają pod Wydział IKI 
i jeżeli są ustawiane przez nich kosze, to do nich. Natomiast bez względu na to, 
ile będzie koszy, bo na przykład na Al.J.Piłsudskiego mamy to samo i pomimo 
tego, że na przystankach nieraz są dwa kosze, to po weekendzie wszędzie są 
śmieci. 
 
Robert Cichowicz- Zastępca Prezydenta Miasta 
Ten temat był już poruszany. 
 
Honorata Uchto- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Tak, jak obiecałam na ostatnim posiedzeniu, wpisaliśmy to do nowego 
postępowania przetargowego i firmy też wiedzą o tym, bo przekazywaliśmy to               
i mają na bieżąco co najmniej dwa razy w tygodniu odbierać, więc te rzeczy się 
dzieją, ale są też takie miejsca. 
 
Stefan Woźniak- Przewodniczący Komisji  
Zimą może nie tak, ale w okresie letnim jest tragedia. U nas na Osiedlu śmietniki 
opróżniają w czwartki, a w poniedziałek na przystankach koło śmietnika, bo tylko 
jeden został betonowy jest mnóstwo śmieci i tak jest praktycznie na każdym 
przystanku. 
 
Honorata Uchto- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Dobrze, będziemy na to zwracać uwagę i sprawdzimy, a w okresie letnim 
będziemy to bardziej obserwować. 
 
Ad.5.  
Przyjęcie protokołu z dnia 12 grudnia 2022r.  
 
Protokół przyjęto głosami: za –5, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 
 
Ad.6.  
Zakończenie posiedzenia. 
 
Przewodniczący Komisji – Stefan Woźniak podziękował wszystkim za przybycie                      
i zakończył posiedzenie. 
 

Przewodniczący Komisji  
Gospodarki Komunalnej                               

Protokołowała                
  Stefan Woźniak 

Alicja Kogut 


